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PROTOKÓŁ NR 0012.7.9.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu  23 listopada 2015r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 12.00-13.25 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie               
z załączonymi listami obecności. 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Podatki i opłaty lokalne. 
 
• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

 
• Projekt uchwały w sprawie uchylenia opłaty od posiadania psów,  

 
• Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                          

i informacji o nieruchomościach, obiektach budowlanych i gruntach 
obowiązujących na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 

określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2016 oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaży, 

 

4. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju                              
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych dla JZWiK SA na lata 
2016-2018”, 
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• Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za korzystanie z 
przystanków komunikacyjnych i dworca autobusowego, 

 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do przygotowania projektu uchwały 
ustalającej „Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich 
mogą być wykonane” dla Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Ruchu Oporu, stanowiącej 
własność Gminy Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany „Zasad przyznawania dotacji celowych ze 

środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej”, 

 
• Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu typu „rondo” w 

Jastrzębiu-Zdroju. 
 

5. Przyjęcie protokołów z dnia 21 września oraz 19 października 2015r. 
 

6.  Wolne głosy i wnioski. 
 
7.  Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 1.  
 
3. Podatki i opłaty lokalne. 
 
• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy musimy uchwalać stawkę rewitalizacyjną, ponieważ z mojej informacji 
wynika, że nie będzie stosowana przynajmniej przez okres 3 lat. 
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Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Pamięta pan, że kiedyś Miasto musiało ustalać stawkę za przeprawy promowe               
i pomimo, że tutaj żaden prom nie pływał, nie pływa i nie będzie pływał, to 
ustawa nas do tego zobowiązuje. 
  
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Możemy odstąpić od pobierania, bo gmina może odstąpić. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Tam jest warunek, że aby pobierać opłatę, musi być najpierw inna uchwała, 
która będzie określała potrzeby rewitalizacyjne i czy w ogóle będzie u nas jakiś 
obszar. Dopiero potem na tym terenie ktoś musi określić, które będą dostawały 
pozwolenie na budowę i dopiero wtedy ta stawka będzie użyta, a jeżeli wykona w 
tym terminie, to nie będzie użyta, bo to jest jakby kara za niewykonanie 
pozwolenia na budowę   
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Dobrym przykładem jest sąd, który niszczeje i nie mamy wpływu na to, co się 
dzieje, a to jest taki bodziec dla inwestora, aby pewne rzeczy wykonywał w miarę 
szybko. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Osoba, która ma pozwolenie na budowę ma okres na wybudowanie i jak się nie 
wybuduje w tym terminie, to ma bardzo duże kary za niewywiązanie się i za 
niewykonanie w terminie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Tak, ale musi to być określone i musi być na to uchwała, bo z samego przepisu 
Prawa budowlanego, że traci się pozwolenie jeżeli nie wykonuje czynności przez 
okres czterech lat, z tego nie zrobimy nic tej osobie. Można np. wytynkować co 
trzy i pół roku metr kwadratowy ściany i wpisze mi inspektor, a budowa będzie 
trwała dalej. Musi być dokładnie projekt uchwały na rewitalizację i wówczas 
stawiamy warunek. Zbliżoną sytuacją byłoby oddanie w użytkowanie wieczyste, 
gdzie można określić, że dana osoba, czy podmiot ma wybudować, lub rozpocząć 
budowę. U nas są takie grunty, gdzie dwadzieścia lat temu miał ktoś wybudować 
i do dziś nie buduje, a zaczyna dopiero teraz. Nie stosowało się tego, bo było to 
trudne do pobrania, a dzisiaj też się wstrzymam, bo nie doczytałem projektu 
ustawy, gdzie jest to opisane. Muszę się dokładnie z tym zapoznać, czy jest 
konieczność uchwalania tego podatku, jak i tak przez trzy, a może cztery lata nie 
będziemy go pobierać. 
 

Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Prawo o rewitalizacji jest z 3 listopada br., a ustawa o podatkach i opłatach 
lokalnych zmieniło się parę tygodni wcześniej i czy się to komuś podoba, czy nie, 
to stawkę trzeba przyjąć, bo nie jest powiedziane, że nagle w styczniu, a nawet 
w grudniu może taką uchwałę podjąć i co wtedy? Wówczas nie będzie stawki 
rewitalizacyjnej. Ona musi być podjęta, a nie będzie stosowana, ponieważ nie 
będzie innego przepisu, który będzie uaktywniał tę stawkę. Natomiast, okres 
czteroletni, dopiero po tym okresie osoba która nie wykona obowiązku 
rozpoczęcia i zakończenia procesu budowlanego będzie musiała zapłacić stawkę 
rewitalizacyjną. Może być tak, że nikt nigdy nie będzie płacił tej stawki, bo każdy 
zrobi w terminie. Po to jest ta stawka, aby nie było takich przypadków, że ktoś 
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skorzysta z projektów rewitalizacyjnych, dostanie środki z UE, a one nie zostaną 
wykorzystane w tym terminie, w którym miały być. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Później jest domniemanie, że ta osoba skorzysta ze środków publicznych i jak 
skorzysta, to trzeba osiągnąć efekt lub będzie to jako jeden z elementów, a żeby 
to osiągnąć, musi być cały efekt.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 1. 

 
• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

 
• Projekt uchwały w sprawie uchylenia opłaty od posiadania psów,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Wynika z tego, że za psy otrzymywaliśmy do budżetu miasta 55 tys. zł                          
i praktycznie szło to na schronisko psów, które jest na ul.Norwida. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak wprost to nie szło.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Chciałem zapytać, czy nie można zmniejszyć podatku w 2016r. np. o 50%, a w 
2017r. wycofać go całkiem? W budżecie trzeba będzie szukać 55 tys. zł na 
dofinansowanie schroniska? 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Kwestia funkcjonowania schroniska, z pewnością 55 tys. jest to jakiś ubytek, ale 
tak do końca nie jest, ponieważ musimy wykonać szereg operacji 
biurokratycznych, które również kosztują. Gdybyśmy spojrzeli przez ostatnie 
lata, to widzimy, że ilość osób płacących intensywnie spada, a ilość psów 
sukcesywnie przybywa i wręcz z dużym progresem rocznym. Wychodząc z tego 
założenia, że jeżeli mamy opłaty które dotyczą wszystkich, to faktycznie powinny 
dotyczyć wszystkich, a jeżeli prawo jest dziurawe i powoduje, że jedne osoby są 
zdyscyplinowane i mają poczucie obowiązku i opłacają, a drugie osoby nie 
wykonują tego obowiązku. Poza tym nie mamy instrumentów prawnych, żeby to 
zweryfikować, bo nie mamy czipowania psów itp. W moim przekonaniu ta opłata 
wnosi w ogólnym znaczeniu o wiele więcej szkody, bo rodzi takie poczucie „co mi 
zrobią, ja nie zapłacę?”. Natomiast, tych osób które nie płacą nie karamy, 
ponieważ takie jest prawo miejscowe, ale rodzi to poczucie głębokiej 
niesprawiedliwości społecznej i w związku z tym uważamy, że lepiej ten podatek 
znieść, niż iść w taką fikcję, że coraz mniej osób płaci, a coraz więcej jest tych 
którzy dysponują psami. 
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Mirosław Lęga-radny RM 
Jest jakiś problem, aby te psy wyłapywać i czipować? 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Mamy przepisy prawa dotyczące odpowiedniego traktowania i ochrony zwierząt. 
Odnośnie bezdomnych zwierząt, prowadzimy akcje i psy na naszym terenie są 
wyłapywane. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Jest to pewne, że są wyłapywanie? Są takie informacje?   
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Są takie informacje. Jak jest zgłoszenie w Straży Miejskiej i jest to przez Straż 
Miejską potwierdzone. Jest pan Marek Krakowski i może to przybliżyć. Natomiast 
jest to sprawdzane i psy są wyłapywane. W pierwszej kolejności szukamy 
właścicieli, bo zdarza się tak, że pies komuś ucieknie i później zostaje oddany, a 
są takie okresy, kiedy tych psów jest więcej. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Opinie ludzi są takie, że osoby powinny płacić podatki, bo są też takie osoby, 
które mają np. dwa, trzy, czy pięć psów. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Rozumiem, że za tę kwotę, która jest dochodem, a nie przychodem tj.55 tys. po 
odliczeniu kosztów poboru, czy cała kwota płynęła? O ile za zapisów jest 55 tys. 
zł i były prowadzone jeszcze różne akcje edukacyjne i profilaktyczne, bo były 
również kupowane torebki na odchody i rozdawane. Czy w tej chwili rezygnując z 
uzyskania dochodu w tej wysokości, będziemy nadal to prowadzić w gminie i z 
czego to pokryjemy? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Po pierwsze nie ma przypisania dochodów do wydatków. Są tylko cztery fundusze 
i są to środki za odpady komunalne, tzw. „zośki”, czyli za ochronę środowiska, za 
wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, z opłat za korzystanie z 
przystanków i to również są środki znaczone i mają iść na konkretne wydatki, a 
pozostałe nie. Nie ma czegoś takiego, że podatek o psów ma iść na schronisko                
i tak samo jeżeli będziemy mówić o opłacie targowej, nie ma przypisania, że 
dochody z opłaty targowej idą na utrzymanie targowiska. Dlatego, wydatki które 
były ponoszone na pakiety psie będą dalej utrzymane. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Rozumiem, że jest tak tzn. oprócz dochodów i wydatków, które są adresowane                 
i zapisane, to łatwiej jest wydać jak mamy przychód, bo zrezygnujemy z 
jednego, drugiego, trzeciego i nie będziemy mieli żadnego funduszu w gminie. 
Trzeba wywarzyć politykę w gminie tzn. jaki uzyskamy dochód i jaka jest 
możliwość do naszych warunków i potem stworzyć rozchodową politykę 
wydatkowania. Wiem, że tak jest i całkowicie macie państwo rację z wydatkami 
od psów, ale nie rezygnowałbym, choćby dwie osoby płaciły. Wiem, o czym pan 
mówił, że w ustawie o hodowli zwierząt wprost tego nie ma. Sejm starej kadencji 
trochę się tym zajął, ale z różnych przyczyn zrezygnował, natomiast pisałem taką 
interpelację, do której nie chcę wracać, ale można było wprowadzić uchwałę 
prawem miejscowym i niestety egzekwować. Część gmin, które to robiły z 
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przyczyn społecznych, z przyczyn ataku przez media, prasę rezygnowano z tego 
przez presję społeczną. Natomiast, można wprowadzić znakowanie psów i są 
gminy, które pobierają podatek i w ramach tego czipują psy. Uważam, że z tym 
problemem nie trzeba walczyć ze zwierzętami hodowanymi na osiedlach w 
blokach, ale jest to naprawdę problem społeczny i nie rezygnowałbym lekką ręką 
z tego podatku.  
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Pięć lat temu mieliśmy ponad 100 tys. przychodów, a psów było ponad 2 tys.               
W tamtym roku było ponad 63 tys., a dwa lata temu ponad 68 tys. dochodów. 
Teraz mamy plan 55 tys. i plan jest coraz niższy, a coraz więcej osób z których 
jest egzekwowana opłata, a psa już dawno nie ma. Idąc pana tokiem myślowym, 
to nie wszędzie można czipować, bo nie ma podstawy prawnej do tego, aby 
czipować psa. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jest i nawet mam opinię Prokuratora Generalnego. 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Sądy Administracyjne twierdzą inaczej, nie ma pan racji.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jak będzie ustawa, będzie to bardzo proste i łatwe, a teraz wynika to z 
interpretacji.  
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Pies w sensie prawnym jest rzeczą i nie może pan kazać komuś oznakować 
rzeczy. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Uważam, że jest taka ustawa z którą przez dwadzieścia pięć lat rząd nie umiał 
sobie poradzić, a np.Niemcy trzy lata temu wprowadzili ustawę od jednego lokalu 
207 euro i jakoś się nikt nie patyczkuje. Skoro u nas nie idzie ściągnąć, to 
najlepiej z tego zrezygnować. Lepiej to znieść, a kształtować w tych ludziach 
świadomość społeczną. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Dobrze, a jeżeli psów będzie przybywać i co wtedy będzie? 
 
Józef Kubera-radny RM 
Karać. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Na jednej z Komisji radni to podnosili i zgadzam się z tym, bo wielu mówi, że nie 
będzie sprzątać po psie, bo płacą podatek i należy to sprzątać. Jest to wybicie 
argumentu, mamy cztery czytelne regulaminy i trzeba będzie, aby Straż Miejska 
mocniej się tymi kwestiami interesowała. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Ile Straż Miejska wniosła funduszy z mandatów od psów? 
 

Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
Na Sesji każdy radny ma prawo wnieść wniosek formalny o zmianę zapisów. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw –0, wstrzymujących się – 3. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 

 
• Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                          

i informacji o nieruchomościach, obiektach budowlanych i gruntach 
obowiązujących na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2016 oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaży, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Marek Krakowski – Dyrektor 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
 
Józef Kubera-radny RM 
W imieniu pana *** chciałem podziękować za to, że w niedzielę nie będzie 
wprowadzana opłata, a chodzi o „Targi Staroci” w Jarze Południowym.  
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
To dla pani Prezydent podziękowania, ja tylko wykonuję polecenia. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Jeżeli chodzi o opłaty targowe, czy zmieniają się co jakiś czas, czy są od 
pewnego czasu niezmieniane? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Nie podnosimy stawek od dziesięciu lat. W miedzy czasie były obniżki, bo kilka 
lat temu była obniżka o ileś procent, natomiast faktycznie ich nie zmieniamy. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Jeżeli chodzi o sprzedaż truskawek latem, bo jeżeli ktoś stanie na chodniku, to 
musi zapłacić 150 zł, ile musi sprzedać truskawek, aby zapłacić 150 zł. 
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Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Może przyjść na targowisko. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Jestem za tym, bo przynajmniej nie będzie bałaganu. Natomiast, jak pójdzie na 
targowisko, to będzie płacił cenę taką, jak jest na targowisku? 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak. 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Zostawiliśmy taką możliwość, że w niedzielę będzie mógł sprzedawać 
np.truskawki. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Ale soboty też są wolne. 
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Ale czynne jest targowisko. Myślę, że handlującym musimy również pomagać 
tak, aby konkurencja była uczciwa na takiej zasadzie, że handlujący utrzymują 
targowisko i płacą, a ktoś idzie i pokątnie handluje. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Jestem również przeciwny temu, żeby byle gdzie stawać, bo później zabierane 
jest wszystko, natomiast śmieci zostają. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

4. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok,  
 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

 
• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju                               

i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych dla JZWiK SA na lata 
2016-2018”, 
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Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Tadeusz Pilarski – Dyrektor 
Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  
 

Józef Kubera-radny RM 
W maju zadałem panu pytanie na temat służebności. Firma i spółdzielnie sądzą 
się o to. Powiem tak, jak do Spółdzielni „Nowa’ przyszła kancelaria prawna, która 
przedstawiła to, że można odzyskiwać pieniądze za służebność, to zadałem 
pytanie „kto na tym skorzysta?”. Może Spółdzielnia jako całość, a my 
mieszkańcy, członkowie spółdzielni zapłacimy, a zyska kto? Kancelaria i 
prawnicy. Dlatego zadałem pytanie, jak wtedy pan obciąży mieszkańców 
spółdzielni „Nowa” ceną wody? Pan mi wtedy odpowiedział enigmatycznie, że 
akurat macie możliwości poprzez liczniki. 
 
Tadeusz Pilarski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  
Tak. 
 
Józef Kubera-radny RM 
W mieście cena wody musi być jednakowa. 
 
Tadeusz Pilarski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  
Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę oraz rozporządzenie wykonawcze 
mówi wyraźnie, że nie wolno subsydiować wskrośnie. Jeżeli jestem w stanie 
przypisać koszty konkretnemu odbiorcy, to mam prawo go naliczyć. W tej chwili 
jesteśmy w sporze ze Spółdzielnią „Nowa” i trudno mi powiedzieć, bo na razie nie 
wystąpili jeszcze do sądu, na razie prawnicy rozmawiają. Natomiast, będziemy 
się starali ze wszystkich, aby przede wszystkim nie dopuścić żeby inni zapłacili za 
przyznam bardzo wygórowane żądania Spółdzielni „Nowa”. Rozumiem, że 
służebność ma sens i powinna być powoli realizowana, ta ustawa miała wejść w 
życie rok temu i chcielibyśmy to również uregulować. Na pewno to się odbije na 
cenie wody, a jeżeli będzie to uregulowane prawnie, to przełoży się w jakimś 
przedziale czasu tzn.10, 15 lat. Natomiast, takie uderzenie dwadzieścia ileś 
milionów w ciągu jednego roku może spowodować, że cena wzrośnie co najmniej 
o 3-4 zł na m3 i to byłoby nie fair. Spółdzielnia katowicka, bo tam sprawa jest 
bardziej zaawansowana i tam na razie wodociągi wygrywają. Jeszcze nie ma 
wyroku, który zapadłby całkowicie tzn.jest w trakcie, ale wyszło im, że 34 zł za 
m3 wody i ścieków zapłacą mieszkańcy tej spółdzielni. To znaczy, że z kwoty 34 
zł piętnaście procent weźmie klient. Przyznam się, że wodociągi również 
skorzystają, bo mamy 1-2 % zysku, więc to dla nas powinien być biznes, żeby 
było jak najdrożej. Natomiast, nie jesteśmy firmą, tylko spółką  użyteczności 
publicznej i musimy w tym kierunku patrzeć. 
 

Józef Kubera-radny RM 
W środę mam posiedzenie Rady Nadzorczej i może wniosę taki punkt, aby 
panowie zarządcy z Dyrektorem wodociągów dogadali się w tej kwestii, bo po co 
ma ktoś zarobić? Mówi pan 34 zł, ta cena byłaby nie do przyjęcia i podejrzewam, 
że w mieście byłyby wielkie protesty i źle by się to odbiło. Nasza Spółdzielnia jest 
dobrze postrzegana, a w przyszłym roku obchodzi XX-lecie i myślę, że można by 
było nie dawać zarobić komuś z zewnątrz. Uchwała Rady Nadzorczej może 
zobowiązać Zarząd, bo to nie jest działanie na szkodę mieszkańców, a wręcz 
obrona mieszkańców przed tym. Jeżeli by to było, to o ile by się zwiększyło 
zadłużenie mieszkańców spółdzielni, które już bazuje na 6 mln zł i mówię 
średnio, bo ono raz spada, a raz nie. Miałem dzisiaj Komisję Mieszkaniową, 80 
osób było wezwanych i wpłaciły, więc prawie 100 tys. długu odzyskaliśmy. 
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Zarówno za śmieci, jak i za wodę lokatorzy są nam dłużni i nie mówię tego ze 
strony spółdzielni, ponieważ chciałbym mieszkać i nie płacić za kogoś, a środki 
żeby były np. na ładne osiedla. Obiecuję, że będę robił wszystko, żeby pan 
Prezes Dydo i pan Prezes Ranecki przemogli się, gdyż mieszkamy w tym mieście i 
tak samo w Żorach i żeby jednak działać na rzecz nas spółdzielców, a nie tylko 
spółdzielni. Wiem, że dla spółdzielni jest to dobre, ale czasami niekoniecznie dla 
mieszkańców.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za korzystanie z 

przystanków komunikacyjnych i dworca autobusowego, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Janusz Buda-Zastępca Prezydenta 
Miasta.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do przygotowania projektu uchwały 

ustalającej „Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich 
mogą być wykonane” dla Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Barbara Mirecka – Naczelnik 
Wydziału Architektury  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Można powiedzieć wprost, że dochodem od ustawionej reklamy na własnym 
gruncie będzie to, jeżeli uchwalimy taką uchwałę i podzielimy się trochę z gminą. 
Oczywiście będą inne zasady, nie można już będzie obojętnie gdzie ustawiać 
tj.zasłaniać obiektów, czy w jakiś sposób utrudniać. Teraz też tak było, ale nie 
było takiej uchwały, a ten podatek będzie podzieleniem się trochę przychodem. 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
W tej chwili podatek jest wyłącznie od tych reklam, które są budowlą w 
rozumieniu prawa budowalnego. Natomiast, od wieszania reklam na elewacjach 
miasto zupełnie nic nie ma. Szyldy i elementy, które będą opisywały 
przedsiębiorcę znajdującego się w tym budynku, będą zwolnione z tej daniny. 
Przede wszystkim ustawodawca miał taką intencję, aby to uporządkować, 
ponieważ część reklam na pewno stoi legalnie, a część nielegalnie. Natomiast, te 
które mają pozwolenie na budowę, to jakiś ślad po nich zostaje na zawsze, 
ponieważ są archiwizowane w kat.B-50, a te które są na zgłoszenie mają 
kategorię B-5 i trudno powiedzieć po pięciu latach powiedzieć, czy miały 
jakiekolwiek dokumenty. Ta opłata, jeżeli Rada ją przyjmie, jest absolutnie 
niezależna od tego, że należy się danina właścicielowi gruntu za zajęcie własności 
i jest to zupełnie niezależne również od dotychczas pobieranej przez miasto 
opłaty za zajęcie pasa drogowego. Ma być to docelowo zupełnie niezależny 
podatek, ale o tym zadecyduje Rada w odrębnej uchwale. Ta uchwała będzie się 
odnosiła do wszystkich kodeksów wyborczych. 
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Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Czyli, na prywatnych budynkach tak samo?  
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
Tak. Zdajemy sobie sprawę, że część tych reklam jest wieszana jedna na drugiej 
i na pewno nie w zgodzie z przepisami. Natomiast, są państwo którzy przychodzą 
i załatwiają w trybie obowiązujących przepisów, bo Plan Miejscowy który mamy z 
2007r. określa zasady. Miasto, które ma w miarę świeży Plan nie musiałoby robić 
tych przepisów po nowemu i bardziej szczegółowo na podstawie tych przepisów. 
Te przepisy adresowane są do 70% gmin w skali kraju, które nie maja Planów 
Miejscowych i nie mają tych zasad sformułowanych w postaci prawa 
miejscowego.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Ruchu Oporu, stanowiącej 
własność Gminy Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału 
Mienia  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany „Zasad przyznawania dotacji celowych ze 

środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej”, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Janusz Buda-Zastępca Prezydenta 
Miasta oraz Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska                            
i Rolnictwa.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu typu „rondo” w 
Jastrzębiu-Zdroju. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
 

Ad.5. 
Przyjęcie protokołów z dnia 21 września oraz 19 października 2015r. 
 
- Protokoły przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
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Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Rozmawiałem telefonicznie z mieszkańcem ze Zdroju i mam pytanie dotyczące 
posadzenia drzewek na ul.1 Maja od skrzyżowania. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Od K.Miarki do ul.Kasztanowej.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Otrzymałem taki telefon, ale nie byłem jeszcze zobaczyć. Chodzi o to, że drzewka 
są posadzone za blisko drogi. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Jako obserwator mogę powiedzieć, że jest tam wąski pas i albo tak, albo w ogóle.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Drzewa sadzimy wtedy, kiedy mamy nakaz decyzyjny i tak było w przypadku                
ul.1 Maja. W związku z wycinką drzew w pobliżu, pojawiła się decyzja o 
nasadzeniu w sąsiedztwie. Nie mamy innego wyjścia, więc dobieramy już takie 
drzewa, które są dostosowane do wąskiego terenu. Natomiast, są mieszkańcy 
którzy się z tego cieszą, a inni mówią „po co nam to sadzicie?” . Tutaj nie ma 
zdrowego wyjścia, a jedno jest pewne, że nasadzenia nie są naszym wymysłem, 
a wynikają bezpośrednio z decyzji w związku z wycinką. Jedynie możemy dobrać 
gatunek i wysokość tak, aby to nie stanowiło zagrożenia. Proszę pamiętać, że 
takie tereny są również utrzymywane, jeżdżą śmieciarki, zamiatarki i w tym 
problemie musimy również ten aspekt uwzględnić.  
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Są również interpelacje radnych nt. tego, dlaczego właśnie w Zdroju nie ma 
sadzenia drzew, jak się wycina?  
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Mieszkańcy proszą o remont przy ul.ks.J.Popiełuszki. Ten chodnik jest cały 
zdewastowany, ale są takie fragmenty, które są rozrzucone i wyrzucone na 
środek jezdni, a wiadomo że jest okres zimowy, za chwilę zaczną się roraty, więc 
mieszkańcy proszą. Wiadomo, że jest to chodnik, który prowadzi do nowego 
osiedla i jest często używany. Pani Naczelnik bardzo bym prosił o reakcję, aby 
przynajmniej fragmenty, które są porozrzucane żeby je naprawić. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jedynie mogę w tej chwili pozbierać to, co jest porozrzucane, bo na żadne inne 
działania w tym roku nie ma już pieniędzy. Możemy myśleć o tym w programie 
remontów na rok następny. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Parę miesięcy temu tj. na wiosnę poruszałem problem słabego oświetlenia i 
słabej widoczności przy ul.Podhalańskiej i mieszkańcy w dalszym ciągu monitują, 
że jest słaba widoczność. Prosiłem, aby tym tematem się zainteresować i ludzie 
cały czas pytają „co dalej?”. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Obserwowałam to i nawet drzewa są podcięte. 
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Józef Kubera-radny RM 
Ale słabo. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Jest słaba widoczność. 
 
Janusz Buda- Zastępca Prezydenta Miasta 
Zmienić źródło światła. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jedynie można lampę zmienić. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Prosiłbym żeby to zrobić. 
 
Józef Kubera-radny RM 
W tę szarugę jechać pod wieczór, sam zwróciłem na to uwagę. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Temat trzeci, to ul.Pomorska przy wyjeździe naprzeciwko garaży. Są tam lampy 
zasłonięte gałęziami. Jedna z tych lamp chyli się, ponieważ jest stara trelinka 
która się podnosi i za chwilę ten słup poleci.   
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Gdyby była ul.Mazowicka robiona, to całe odcinki byłyby robione. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
To musimy zrobić tak, żeby ona była. Panie Prezydenci trzeba się zmobilizować. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Kilka lat temu były wymienione lampy i te, które były nowe świeciły jasno, a 
dzisiaj zużyte odbłyśniki i trzeba byłoby albo środki z  UE? 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Albo mocniejsze żarówki. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Tutaj chodzi o całą lampę. 
 
Janusz Buda- Zastępca Prezydenta Miasta 
To się zużywa. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Pani Naczelnik, co odpowiedzieć mieszkańcom? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jeżeli chodzi o chodnik, to na pewno w tym roku już nie zrobimy.  
 
Mirosław Lęga-radny RM 
A jeżeli chodzi o oświetlenie? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
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Spróbuję zmobilizować obecnego eksploatatora oświetlenia w mieście, żeby w 
swojej umowie trzy, lub cztery oprawy wymienił. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Jeszcze jedno tzn. ludzie zwrócili uwagę na oświetlenie kloszowe które jest. 
Niektóre owszem świecą, ale od wewnątrz są zabrudzone, zakurzone i też są 
słabe, a choćby przy ul.Ks.J.Popiełuszki.   
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Czy oni w umowach mają również mycie kloszy? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jest firma eksploatująca oświetlenie i bardzo proszę, jeżeli są takie rzeczy, czy 
macie uwagi, to proszę o przekazywanie. Poprzedni eksploatator jeździł zgodnie z 
umową, ale z własnej inicjatywy i np.nocą przeglądał jasność świeconych opraw, 
natomiast  w tej chwili jest trochę inaczej. Najprościej jest telefonować do Straży 
Miejskiej, gdzie jest całodobowy Ośrodek Dyspozycyjny, gdzie zanotują to 
przekażą, a dodatkowo jest dowód przekazania. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Kiedy będzie zrobione ogrodzenie placu zabaw? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Termin jest do 20 grudnia tego roku. 
 
Mirosław Lęga-radny RM 
Mam jeszcze jedno pytanie, ponieważ tworzy się nowe osiedle ul.Gołębia, 
Młyńska, czy będzie tam kiedyś robione oświetlenie? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Patrzę w budżet i to, na co mam środki jest realizowane. Natomiast, mamy 
projekt, pozwolenia i w tym kontekście.  
 

Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta  
Weźmiemy kredyt i zrobimy wszystko, a tak to będziemy robić wiecznie. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Kiedy będzie robiony wniosek obywatelski na os.1000-lecia, na rok 2015? 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Chodnik? 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Tak. 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Póki co, to się projektuje i zostało po odjęciu projektu niedużo środków i nie 
wiem, czy z tej kwoty nawet jakby dzisiaj był projekt, czy jesteśmy w stanie 
zrobić, bo jest zdecydowanie za mało pieniędzy. W zeszłym tygodniu 
dzwoniliśmy, że termin umowy mija i żeby projektant okazał się projektem. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Jakoś to do mnie nie dociera, ponieważ tego chodnika jest 30 m, a może 45m                          
i mamy na to 47 tys. zł. Nie wiem ile mógł kosztować projekt? 
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Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Na ten projekt miał pan 12.077,00 zł i to jest chodnik łączący pomiędzy starym, 
a nowym osiedlem i dwanaście, a nie czterdzieści.  
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Resztę z czterdziestu siedmiu kto wziął? 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Nie wiem, co pan miał. 

 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Miałem tylko to. 

 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Projekt kosztował 3.600,00 zł i pozostało mi 8 tys. zł na realizację. Tyle mam w 
budżecie zapisane, a można sprawdzić ile i gdzie jest. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Mam kopię wniosku, który składaliśmy i który mieszkańcy przegłosowali i mam 
47 tys. zł 
 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Sprawdzę to u nas i panu powiem. 

Ad.7. 

Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji podziękował zebranym za przybycie i zakończył 
posiedzenie. 

       
  Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej  

 
                                                                                      Stefan Woźniak  

Protokołowała 
Alicja Kogut 

 


